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BRMG-KSiB-II.0012.5.2016 
 

PROTOKÓŁ NR 31–5/2016 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 25 kwietnia 2016 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w sali nr 007 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyły cztery osoby (4), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecni: radny Piotr Borawski oraz radny Jerzy Milewski. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Aleksandra Dulkiewicz –  
Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska  
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzyła 31 posiedzenie Komisji, powitała zebranych i 
poinformowała, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska – 
druk nr 628. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 1.874.565 zł w formie dotacji 
celowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Podniesienie 
jakości i atrakcyjności infrastruktury Teatru Wybrzeże – druk nr 650. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego w Europejskim Banku Inwestycyjnym na 
finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska oraz spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych 
oraz zaciągniętych kredytów i pożyczki – druk nr 673. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 675. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 676.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 

6. Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu 
Miasta Gdańska w 2015 r. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska: Skarbnik Miasta Gdańska, Wydział Polityki 
Gospodarczej, Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska, Wydział Rozwoju Społecznego, Wydział 
Programów Rozwojowych 
 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.              
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Następnie, wobec braku uwag do przedstawionego porządku posiedzenia,  
Wiceprzewodnicząca poddała jego przyjęcie pod głosowanie.  
 
Głosowanie:  
3 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska – 
druk nr 628. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 kwietnia 2016 r. - BRMG-S.0006.76.2016). 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, 
przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otwierając  
dyskusję zapytała: proszę powiedzieć jak często tą uchwałę wykorzystujemy?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Co roku jest nabór. Do końca września danego roku składa się wnioski. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jaka jest pula środków na to przeznaczonych?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Pula środków jest w tej chwili bardziej dopasowywana do zgłoszonych wniosków. 
Te wnioski są np. w tej edycji, czyli w zadaniach tegorocznych mamy dwa wnioski 
do Lokalnej Inicjatywy.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jakie to są? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Jednym z tych wniosków jest budowa na Ujeścisku, inicjatorem jest Spółdzielnia 
Mieszkaniowa Ujeścisko, tam jest budowa układu drogowego i kolektora 
deszczowego, która łączy się od strony ulicy Płockiej pod szkołę SP nr 12 w ul. 
Człuchowskiej. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Tam droga będzie budowana? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tam będzie budowana droga z zawrotką i dalej przechodzi w ciąg pieszy. Tu będzie 
ciąg pieszo – rowerowy. Chcemy wykorzystać fakt, że już i tak jest wcięcie w 
wąwozie, żeby był kolektor, bo droga technologiczna będzie ciągiem pieszo – 
rowerowym.   
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Tam była kwestia z oświetleniem i był fragment terenu prywatnego tam jeszcze?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Jeszcze kwestia schodów. Drugi przykład, drugi z tych wniosków jest 
utwardzeniem kawałka drogi przy ulicy, tu jest adres Powstańców Warszawskich, 
ale to jest jeden z hoteli na Suchaninie i inicjator wystąpił z takim wnioskiem, żeby 
utwardzić stu kilkudziesięciu metrowy odcinek drogi i ten wniosek też był 
analizowany i otrzymał dofinansowanie. W tym roku będą to te dwa wnioski. 
Więcej nie ma.    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dziękuję za obszerne wyjaśnienie. 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Wiceprzewodnicząca poddała pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 628. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
3 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 628. 
(Opinia nr 31-5/141-22/2016).  
 

PUNKT – 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 1.874.565 zł w formie dotacji 
celowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Podniesienie 
jakości i atrakcyjności infrastruktury Teatru Wybrzeże – druk nr 650. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 kwietnia 2016 r. - BRMG-S.0006.98.2016). 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, 
przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzyła dyskusję. 
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Czy w tym roku już uda nam się w tym układzie wydatkować tą kwotę, którą 
przeznaczamy. Czy znowu będzie potrzebna jakiegoś mrożenia tych pieniędzy i 
machinacji w obie strony?   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Wydaje się, że jedynym takim scenariuszem mogłoby być jakieś przesunięcie 
związane z tym konkursem, czyli z tą drugą częścią dotacji, bo te środki po prostu 
nie zdążył teraz wydatkować, a te 874 tys. zł są kwotą pewną bardzo do 
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wydatkowania, a ten milion złotych, jeżeli nic się złego nie będzie przesuwało 
samym konkursem, to te środki są do wykorzystania w tym roku w takiej skali.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
A jak nie to znowuż będziemy odtwarzać. 
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Bardzo dziękuję.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Wiceprzewodnicząca poddała pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 650. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 650. 
(Opinia nr 31-5/142-23/2016).  
 

PUNKT – 3 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego w Europejskim Banku Inwestycyjnym na 
finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska oraz spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych 
oraz zaciągniętych kredytów i pożyczki – druk nr 673. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 kwietnia 2016 r. - BRMG-S.0006.121.2016). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska, przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otwierając dyskusję 
zapytała: Czy to jest jakiś nowy kredyt?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nowy. Nowa umowa ramowa. Ten kredyt mamy wykorzystać w tych dwóch latach 
zgodnie z prognozą, natomiast z umowy ramowej będzie wynikało, że my będziemy 
mogli ten kredyt zaciągnąć w okresie czterech lat. Czyli będziemy mogli przesunąć 
termin jego wykorzystania, gdyby np. odsuwały się inwestycje, które zostały 
przewidziane w finansowaniu tego kredytu, albo też była lepsza sytuacja finansowa 
miasta, lepsze dochody, to wówczas nie musimy w tej kwocie wykorzystać, ale to 
wówczas zwrócimy się do Rady o aneksowanie tej uchwały.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Rozumiem, że np. gdyby radna Dudek swoją mocą sprawiła, że na tą Wyspę 
Sobieszewską troszkę rząd by dorzucił to byśmy nie musieli aż tylu wykorzystywać?  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeżeli otrzymamy z rezerwy, bo to ma być 17 mln zł, będziemy występować w roku 
2017 też o 17 mln zł… 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale jeszcze odpowiedzi nie dostaliśmy na to nasze wystąpienie? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
W najbliższych dniach będzie decyzja, bo się zbiera Komisja, która za to 
odpowiada.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeżeli te 34 mln zł miasto by otrzymało to o tę kwotę będzie mniej zaciągnięte 
kredytu na tą inwestycję.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Na coś innego moglibyśmy przeznaczyć?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na coś innego tak.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Proszę jeszcze powiedzieć, w imieniu nieobecnego pana Jerzego Milewskiego, ale 
będzie też mógł na sesji, jeśli się pojawi, zapytać, czy my to musimy w obcych 
bankach te kredyty zaciągać?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest najtańszy kredyt, ponieważ Europejski Bank Inwestycyjny dolicza tylko 
koszty administracyjne. Na dzień dzisiejszy mam notowania z banku, właściwie nie 
na dzień dzisiejszy, w ubiegłym tygodniu to marża wynosiłaby 0,20%, czyli WIBOR 
plus 0,20%. To jest uzależnione też od sytuacji na dany dzień, dlatego, że bank 
jeżeli udziela nam kredytu w złotych polskich, a obraca Euro to wówczas te 
przeliczniki mogą spowodować, że trochę cena wzrasta, czyli ta marża wzrasta, 
albo maleje. Może wynieść 0,20 w zależności od dnia jak się ustawia kurs Euro.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Wiceprzewodnicząca poddała pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 673. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 673. (Opinia nr 31-5/143-
24/2016).  
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PUNKT – 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 675.              
 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 kwietnia 2016 r. - BRMG-S.0006.123.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska, przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzyła dyskusję. 
Powiedziała: korzystając z obecności pana dyrektora Szczuki chciałam zapytać czy 
coś wiemy o tym przedszkolu przy Damroki? Tam jakieś negocjacje z tymi ludźmi, 
którzy złożyli protest były? Czy może pan dyrektor Dawidowski wie więcej?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
W tej chwili jest przygotowywane takie porozumienie społeczne, czyli coś na wzór 
porozumienia, w ramach którego z jednej strony strona społeczna zobowiązuje się 
do wycofania się ze skarg, ale robi to na skutek tego, że bardzo dokładnie 
precyzujemy, czyli z kolei strona publiczna co jest w tym projekcie przewidziane i 
jakie to nie jest straszne i szkodliwe, bo bardziej też chodziło o to, żeby ci liczni 
mieszkańcy, bo to grupa kilkuosobowa wystąpiła z tym odwołaniem… 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
To było 6 osób. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
…była po prostu uspokojona, że to nie jest tak, jak mogłoby się wydawać, że w 
jakiś sposób będziemy, dla przykładu, droga, która jest pożarową, pożarową 
zostanie, nie będzie od tamtej strony dojazdu, nasadzenia nie będziemy 
likwidować, tylko uzupełniać. Tam jest kilka ważnych elementów dla tych państwa, 
którzy protestowali.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale dzisiaj ten termin 1 września to jest chyba niemożliwy? Czy możliwy?   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Bardzo na styk.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Z drugiej strony my nie powstrzymaliśmy, bo wcześniej mając wszystkie informacje 
o tym, że wszystko szło do przodu. Ci państwo też wcześniej nie podnosili żadnych 
kwestii, w związku z powyższym te przedszkole, żeby nie stało, bo mogliśmy tak 
naprawdę dla bezpieczeństwa teoretycznie wstrzymać się w tej chwili z rekrutacją, 
poczekać, aż je oddamy i wtedy na przykład przez 8 czy 9 miesięcy by stało puste i 
dopiero byśmy je zaludniali rok później. Wtedy baliśmy się zarzutu 
niegospodarności, stąd woleliśmy puścić to jak tylko mamy zadeklarowane miejsca. 
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Rekrutacja poszła. W tym tygodniu, zgodnie z rozporządzeniem ministerialnym, 
podpisują rodzice umowy tych dzieci, które się dostały do tego przedszkola. 
Liczymy się też z tym, że za chwile być może będziemy musieli te umowy 
aneksować, proponować każdemu rodzicowi inne miejsce. Na te cele mamy 250 
miejsc w innych przedszkolach przyblokowanych. Co de facto oznacza, że jak tylko 
się dogadamy z tą szóstką mieszkańców ulicy Damroki to nie dość, że 
odblokowujemy te 250 miejsc na Damroki, to jeszcze 250, które mamy w innych 
zarezerwowanych i w to miejsce wchodzą 3-latkowie.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

My teraz wyodrębniliśmy ten nowy program, tworzymy nowe miejsca dla 
przedszkolaków i to będziemy składać do RPO. 
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
W międzyczasie ukazał się konkurs w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Edukacja Przedszkolna, do którego możemy składać wnioski o środki m. in. na 
stworzenie nowych miejsc przedszkolnych. W związku z tym, że wiedzieliśmy, że 
mamy te inwestycje w toku, a termin niestety tak się stało w Marszałkowskim, że 
teraz jest wariactwo z terminami, bo w przypadku dużych gmin to się na tych 
samych ludziach opiera kilka konkursów. Nie wiem jak małe sobie z tym radzą, ale 
one mają też mniej jednostek. Mając ten krótki czas stwierdziliśmy, że grzechem 
by było nie skorzystać. Nie możemy sfinansować budowy, ale możemy sfinansować 
wyposażenie. I skoro mamy je w toku to stwierdziliśmy, że wyposażenie tych dwóch 
przedszkoli chcielibyśmy spróbować. W związku z tym DRMG też i WPR podjęły 
starania, żeby to było w tych procedurach wszystko europejskich, że jeśli te środki 
nam przyznają to będziemy mogli wstecznie sobie zrefundować te koszty i zawsze 
to jest kilka milionów złotych, które nam schodzi z naszych pieniędzy i wtedy 
możemy je przełożyć na kolejne nowe przedszkole np., a tu tak wychodzi, że ok. 3 
mln z kawałkiem możemy zaoszczędzić jeśli to doposażenie zrobimy z tych 
pieniędzy europejskich.   
  
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Jeszcze chciałam się podpytać, bo nie jestem zbyt biegła w sporcie, ale to znaczy, 
że a` propos tych Mistrzostw Europy w Piłce siatkowej, bo Polska już jest 
gospodarzem?   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, Polska jest. Tylko chodzi o promocję jako miasto Gdańsk.    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Ale my też mamy już jakieś przyznane mecze, że będą się one w Gdańsku 
odbywały? Czy to jeszcze nie wiadomo do końca? Czy to nie jest w ramach jeszcze 
miast rozdzielone? Wiem, że państwo akurat nie jesteście z Biura Sportu, ale tak 
się tylko zastanawiałam? Tutaj jest tak napisane: Miasto Gdańsk ma szansę jako 
jedyne zostać gospodarzem otwarcia organizując uroczystą ceremonię otwarcia.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeszcze decyzja nie zapadła.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Najwyżej na sesji się dopytamy. Jeszcze o Swojską chciałam zapytać. Czy tutaj 
przebudowa Swojskiej, czy to też w jakimś partnerstwie jest ze Stocznią?  
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. To znaczy nie tyle ze Stocznią, ale powiedziałbym z interesariuszami, dlatego, 
że w przypadku ulicy Swojskiej ambitny plan mieliśmy taki, żeby w tym roku 
pozyskać dokumentację i w tym roku już z partnerami wiedząc jaki będzie koszt, 
bo z dokumentacji wyniknie, żebyśmy mogli już nawet rozpocząć procedurę 
realizacji. Natomiast tak pechowo się złożyło, że to jest trzecie podejście teraz do 
projektowania. Nie możemy wyłonić biura projektowego, bo miasto wzięło na 
siebie dokumentację. Biura projektowe chcą za duże wynagrodzenie za to.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Bardzo duże. Jest sporo robót i po prostu tutaj nie czują ograniczenia wcale.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Wszyscy przygotowują się do nowej perspektywy unijnej. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Pomysł nasz jest taki, jeżeli pozyskamy tą dokumentację, to usiądziemy z 
interesariuszami i już się po drodze mniej więcej z nimi spotykamy, już niektórzy 
nawet zdeklarowali środki. Jak będzie ich większa grupa, bo to jest też duży 
odcinek. To jest Swojska do mostu i Na Ostrowiu za mostem. Sam most, który 
dzisiaj jest w śladzie Swojskiej nie jest w tym projekcie uwzględniany.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Najtrudniejsze im odpada właściwie.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Obserwujemy na rynku takie przesilenie jeśli chodzi o projektowanie. W 
wykonawstwie jest dużo chętnych, biją się między sobą, w projektowaniu 
pojedyncze oferty.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tam przede wszystkim jeszcze pozwolenie wodno – prawne środowiskowe jest 
potrzebne. To też wydłużyło ten termin.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jeszcze chciałam zapytać o pielęgnację zieleni po zakończonych inwestycjach. Czy 
to ogólnie dotyczy tego, że na przykład jak wybudowaliśmy Słowackiego i tam 
mamy zieleń w pasie zieleni, czy to dotyczy takich pielęgnacji zieleni np. nowy 
park zrobiliśmy?   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie. To jest pielęgnacja zieleni po zakończonych inwestycjach. To jest taka 
sytuacja, że zieleń jako element inwestycji jest odbierana warunkowo na początku, 
bo oddajemy drogę do użytku, a dopiero posialiśmy tą trawę i one często mają do 
trzech lat nawet całego procesu takiego gwarancyjno – utrzymaniowego, który do 
końca jest przeprowadzany, mimo, że inwestycja już się dawno skończyła, tylko 
ten następuje ten końcowy odbiór. To są takie przypadki.  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

To rozumiem ZDiZ będzie się zajmował tą pielęgnacją zieleni?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie. To jest pod okiem DRMG jako zadanie inwestycyjne.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wszystkie zadania inwestycyjne nadzoruje i koordynuje DRMG.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli zieleń też?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, po inwestycyjną.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam wrócić do kwestii tych osób protestujących, bo tam była kwestia, że 
powstanie jakaś droga dojazdowa. Czy jest dalej takie założenie?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tam przede wszystkim obawiano się, że droga pożarowa, która jest w projekcie, 
czyli dojazd do placówki od tej strony będzie drogą dojazdową do przedszkola, że 
to będzie powszechnie dostępna droga, którą rodzice będą dzieci podwozić i 
obawiano się ruchu z tego tytułu, a ona jest tylko pożarowa. Będzie miała szlaban 
założony, na wypadek pożaru, tudzież raz na jakiś czas jakaś dostawa się tam się 
odbędzie do zaplecza przedszkola. I obawiano się też ruchu, że tam będzie bardzo 
duży ruch w związku z obiektem przedszkola, a tam będzie prowadzony na tym 
fragmencie, który obsługuje przedszkole ruch jednokierunkowy, czyli od dołu, od 
strony tych mieszkańców będzie można tylko wjechać, dojechać na parking wyżej 
położony, wysadzić dzieci, zaprowadzić, a nie jeździć w dwie strony, czego się 
mieszkańcy obawiali. Ale to w tej chwili jest wszystko wyjaśniane. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ale żadna droga, jakiś dojazd nie powstanie nowy? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
I na to wyrażają zgodę te osoby?     
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, bo obawiano się, tak jak powiedziałem, że to nie będzie droga pożarowa, że 
to będzie ciąg komunikacyjny, a tak nie będzie. Jako jeden z głównych 
argumentów.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Kiedy możemy spodziewać się tego uruchomienia nowego studia monitoringu przy 
komisariacie?  
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest komisariat Wiesława. To jest zadanie, które prowadzi rząd, czyli Policja. 
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Tak. Ale orientacyjnie?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Założenie jest takie, że my … 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Skończy się w roku 2017. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
W przyszłym roku powinniśmy mieć ten monitoring wykonany, czyli co się wiąże z 
oddaniem całego już komisariatu. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Odwrotnie z 2017 go przerzucamy na 2016, ale realizacja zakończy się w 2017 roku.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Komisariat miał być gotowy w 2017.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Nie byłam pewna jak to w realizacji ma dokładnie wyglądać. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Czy przewiduje się pozostawienie, ponieważ z Piwnej ma tam iść, czy 
pozostawienie chociaż jakiegoś punktu policyjnego? Nie możemy chyba serca 
Gdańska zostawić bez jakiegokolwiek punktu i kontaktu, bo …  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Trudno mi odpowiedzieć na to.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
To jest taka sprawa, że to Rada Dzielnicy też wnioskuje.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Jeżeli chodzi o komisariaty to adresatem jest Wojewoda.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Nie mówię komisariat sensu stricte, ale jakiś punkt, gdzie zwłaszcza w sezonie… 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pani radna, mamy dwóch kolegów, radnych, którzy są prawym i lewym uchem pana 
wojewody, więc myślę, że możemy za ich pośrednictwem tu apelować. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Pozostawienie Śródmieścia bez… 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pełna zgoda. My już o tym wielokrotnie mówiliśmy na Komisji Samorządu i Ładu. 
Ten temat komisariatu się ciągnie. Jakiś punkt chociaż… 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przekażę panu dyrektorowi Bukonttowi, żeby zwrotną informację pani przekazał.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chociaż sezonowy jakiś punkt.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Kiedyś były takie budki, gdzie Policjant stał i był pod ręką, a w tej chwili nie ma 
tak.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Teraz do Policjanta się idzie. Pani radna, może porozmawiamy, bo Komisja 
Samorządu i Ładu w tej sprawie działa.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Tu nie chodzi o budowanie nowego, tylko dostosowanie załóżmy jakiegoś 
pomieszczenia miejskiego, które … Uważam, że od zeszłego roku stoi puste 
pomieszczenie na Szerokiej po takim sklepie monopolowym i on akurat mi się 
wydaje w tym miejscu byłby, i to stoi puste, i nie wiadomo, czy ktoś byłby chętny.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To już sprawa Policji. Nie nasza.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

My możemy prosić, apelować. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Żeby nie było tak, że oni się wyniosą, a za trzy lata będzie posterunek, tylko, żeby 
trochę płynniej to było, żeby ten kontakt był.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest wszystko logistycznie rozpracowane. Na pewno pan dyrektor Bukontt 
przekaże informacje szczegółowe.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Jak rozmawiałam z Policjantami, to mówili, że to przecież niedaleko będzie, przez 
kanał. Jemu się tak wydaje, bo może rzeczywiście nie jest tak daleko… Na 
osiedlach też są potrzeby. To jest serce bijące Gdańska i musi być zabezpieczone.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Myślę, ż ten temat zarówno Komisja Promocji i Turystyki może wziąć ten temat. 
Proszę zgłosić, bo myślę, że z punktu widzenia ruchu turystycznego… 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nawiązując do zieleni to czym zajmuje się Ogrodnik?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na ubiegłej sesji były przedstawione projekty, które ma realizować m. in. Ogrodnik 
Miejski. Już nie pamiętam dokładnie, ale to była kwota ok. 300 tys. zł na 
zagospodarowanie przestrzeni zielenią. Proszę zerknąć do uchwały z poprzedniego 
miesiąca. Już dokładnie nie pamiętam.   
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Bardzo chętnie, bo być może napiszę jakąś interpelację.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Ma pani wątpliwości co do tego, czy on jest potrzebny?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Tak. Czy musi pracować w tym okresie zimowym? Czy nie powinien mieć umowy, 
nie wiem jaką ma, ale sama mam ogród i wiem, że te prace od października do 
marca zamierają.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Mogę pani radna ze swojego punktu widzenia, jako ktoś kto współpracuje z panią 
Ogrodnik, że my prowadząc konsultacje w tej chwili z Radami Dzielnic na temat 
zagospodarowania poszczególnych fragmentów. W tej chwili np. prowadzimy taki 
dialog wielostronny z Radą Dzielnicy, mieszkańcami Przeróbki na temat 
zagospodarowania tego rynku Przeróbskiego na rozjeździe na Narutowicza i Bajki i 
pani Ogrodnik jest w procesie od początku i ona pilnuje, od razu nas koryguje, 
mieszkańców, czy to można czy nie można.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Z czystej ciekawości, ale będę wnikliwa, bo chciałabym wiedzieć czym się różnią 
np. obowiązki Menadżera, Wydziału Środowiska, Ogrodnika. Jednak będę drążyć 
ten temat. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ale to było na poprzedniej sesji.    
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dobrze.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Żeby też nie zwielokrotniać tych interpelacji to podpowiem, że w lutym radny 
Czauderna wystosował właśnie odnośnie stanowiska Ogrodnika Miejskiego.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dobrze. Będę chciała porównania Menadżer, Wydział Środowiska, czy one się jakoś 
zazębiają.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wydział Środowiska ma środki przeznaczone, które były kilka lat temu na 
wyodrębnionym rachunku funduszu. W tej chwili są w budżecie. Niemniej cel 
przeznaczenia tych środków jest dedykowany i na te cele, o których pani mówi te 
środki nie powinny być przeznaczone, dlatego przede wszystkim Śródmieście, ale 
też w tych prestiżowych dzielnicach miasta istotne jest, aby ta przestrzeń 
publiczna była odpowiednio zagospodarowana, zakwiecana, zazieleniona, i na to 
mają być przeznaczone te środki. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Do czego zmierzam. Jestem rozczarowana, bo napisałam interpelację, żeby 
mieszkańcy mogli dzielić się swoimi kwiatami, mówię w ubiegłym roku rozrosły mi 
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się w ogrodzie i chciałem je po prostu oddać, żeby np. taki Ogrodnik mógł w Parku 
Reagana posadzić je. Nie ja, bo wiadomo, że nie mogę iść wykopać dołu, posadzić, 
gdzie uważam za stosowne, tylko byłaby osoba. Już to jest zakorzenione, by to się 
przyjęło, bo wiem, jak się przyjmują rośliny i był strasznie wielki problem.    
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Kontaktowała się pani z Ogrodnikiem?   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie. Interpelację napisałam, bo jeszcze nie było Ogrodnika. Dostałam taką 
odpowiedź, że mam sama z jakimiś stowarzyszeniami na własną rękę sobie to robić, 
więc jeżeli słyszę, że są Wydziały Środowiska, ZDiZ, Ogrodnik, Menadżer, wszystko, 
a ja mam na własną rękę… 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ogrodnik jest w ZDiZ umiejscowiony.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Super. I, że jest całe mnóstwo organizacji i wydziałów, które mogłyby się tym 
zająć, a ja dostaję odpowiedź na interpelację, że mam sobie szukać i sama robić z 
jakimiś stowarzyszeniami, to trochę ręce opadają. To jest wszystko, dziękuję.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Zamykając ten temat. Ja bym chciała, żebyśmy wyartykułowali  słowo Ogrodnik. 
Ogrodnik Miejski, bo to tak jakby powiedzieć, bo w tej chwili to każdy na swój strój 
sobie, tym bardziej, że są różni zarządcy, a to spółdzielnie, i rola Ogrodnika jest 
jak gdyby całościowa, żeby miasto było, żeby ten projekt dekoracji miasta był 
całościowy, spójny, bo tak myślę, że oko ogrodnika, ogrodnik koordynuje i to jest 
jego rola, tak myślę. Właściwie mam pewność, że ogrodnik to nie tylko chodzi o 
kwiatki, ale o drzewa, które czasami nie mamy pojęcia, bo nieraz w jakiś 
przedszkolach czy gdzieś tam ktoś posadzi sobie za ogrodzeniem jakieś drzewko, a 
potem nie można go ściąć i chodzi o to, żeby on wytyczał nie idźcie tą drogą.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Poprosiłam o wprowadzenie tego do planu pracy Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
tematu o Ogrodniku, więc jak już tylko trochę pani Ogrodniczka w swojej pracy to 
myślę, że będzie ten temat. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Zaprosi nas pani radna.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Dokładnie.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Organizm miasta musi mieć jakąś koncepcję.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Cieszę się, że Wieloletnia Prognoza Finansowa tak rozbudziła naszą dyskusję. 
Znaczy to, że dużo się w naszym mieście dzieje ciekawych rzeczy. Zatem 
przechodzimy do opiniowania projektu uchwały.  
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Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Wiceprzewodnicząca poddała pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 675. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 675.(Opinia nr 31-5/144-25/2016).  
 

PUNKT – 5 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 676.              
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 kwietnia 2016 r. - BRMG-S.0006.124.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska, przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzyła dyskusję. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Mam pytanie odnośnie remontu nabrzeża. Czy jest jakiś udział Żeglugi? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Morskiego? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Są starania. Pan Prezydent Bojanowski prowadzi rozmowy… 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Tam umowa jedna wygasła, a druga… 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Mówimy o dwóch różnych rzeczach. Jedną kwestią są umowy na korzystanie z 
nabrzeży tak jak np. Żegluga, a drugie to jest modernizacja nabrzeży. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Chodzi mi o remont, modernizację.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
W przypadku modernizacji nabrzeży tutaj przede wszystkim chcielibyśmy 
spróbować zabrać się razem z Urzędem Morskim do projektu europejskiego do 
kolejnej edycji. Myśmy już raz robili, my nabrzeża Wyspy Spichrzów, a Urząd na 
przykład Ołowiankę. Teraz zostało na przeciwnej stronie Długie Pobrzeże od Mostu 
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Zielonego praktycznie prawie do ujścia Kanału Raduni. W ramach kładki będzie 
kawałeczek. To będzie taki podział jeśli chodzi o to kto za co będzie odpowiadał. A 
udziałem Żeglugi jest opłata za dzierżawę nabrzeża.    
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Ale nie partycypują w remontach?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie. Płacą za dzierżawę nabrzeża.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Oni nie mają tytułu prawnego, żeby partycypować w modernizacji, bo do nich 
nabrzeża nie należą.   
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Czyli użytkują tylko.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak i płacą za to. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Te 600 tysięcy, o których mówiliśmy to nie będzie na razie dotyczyło tego projektu? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
To będzie tak, jak pani Skarbnik powiedziała, jak będzie zły stan techniczny...   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Czyli po ekspertyzie.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Czyli jak będą te nabrzeża wymagały modernizacji czyli odbudowy czyli dużych 
nakładów to te środki nie będą wykorzystywane na remont, a jak będzie dobry 
stan, czyli można tylko remontować to te środki będą wykorzystane.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam dopytać o to nabrzeże. Czy ja dobrze zrozumiałam, że będzie powtórna 
ekspertyza wykonana?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dodatkowa. Nie powtórna a dodatkowa ekspertyza.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dotycząca innego obszaru?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tego samego obszaru, żeby stwierdzić czy na pewno zakres tych robót czy można … 
bo teraz te środki… 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ekspertyza Urzędu Morskiego jest nieco inna niż nasza ekspertyza.  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Chodzi o to, żeby te środki nie zostały wyrzucone w błoto, niepotrzebnie.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie można było tego zrobić przy pierwszej?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To robił Urząd Morski, a my chcemy sprawdzić, ale to będzie nieduży koszt tej 
ekspertyzy, bo jeszcze dzisiaj rozmawiałam z dyrektorem Paszkowskim, który 
potwierdził, że koszt tej ekspertyzy nie będzie wysoki.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy panie macie jeszcze jakieś pytania? Mam pytanie do pani dyrektor Bierut. Pani 
dzieli się pieniędzmi z tych parkingów kubaturowych. W ramach pani wydziału. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest to przesunięcie środków.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ja się trochę martwię czy będziemy coś rozbić z tymi parkingami kubaturowymi?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak, będziemy robić. Jesteśmy zaawansowani w pracach przygotowawczych. Jest 
decyzja pana Prezydenta z lutego, albo końcówki stycznia, że wchodzimy w 
parkingi. Jesteśmy już po badaniu rynku. Są inwestorzy zainteresowani. Jesteśmy 
po wskazaniu lokalizacji. Właśnie też walczyliśmy o projekty. Przygotowując 
partnerstwo musimy zrobić takie koncepcyjne projekty, dlatego poparłam kolegę, 
bo nie możemy znaleźć biura, które nam to zrobi. Chcą tak horrendalne pieniądze, 
że za takie niewielkie roboty wyciągają nam wszystko w czasie i chcą olbrzymie 
pieniądze, więc trzeba było szukać, ale znaleźliśmy. Także jesteśmy na etapie 
przygotowania koncepcyjnego.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Proszę przypomnieć jakie to są lokalizacje.   
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
W tej chwili już nie będziemy robić obliga dla inwestora, bo myśmy go obligowali, 
że na Podwalu Przedmiejskim musi być, a po postępowaniu widzimy, że lepiej 
takiego obliga nie kłaść, dlatego, że wtedy nic nie wychodzi. Więc będzie powtórka 
Podwala Przedmiejskiego, Podwala Staromiejskiego, inwestorzy prosili o Targ 
Węglowy, aczkolwiek to jest piekielnie trudna lokalizacja, ale prosili więc mamy 
przygotowane dokumenty.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Czyli będzie można cząstkowo składać na wybrane lokalizacje? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

To w tym roku, myśli pani, że się uda ogłosić to postępowanie?  
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Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Myślę, że tak. Ogłosić to na 100%, tylko niekoniecznie wyłonić inwestora, 
aczkolwiek będziemy się starać. Dodatkowo mówimy jeszcze o Targu Rybnym. 
Jeżeli inwestor będzie zainteresowany połączeniem Podwala Staromiejskiego z 
Targiem Rybnym, wtedy byłby jeden wjazd, żeby nie powielać wjazdów i 
chcielibyśmy pod Targiem Rybnym oprócz miejsc postojowych też wygospodarować 
szalety publiczne, jakieś toalety publiczne.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

To wszystko o podziemnym mówimy parkingu? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
W tych lokalizacjach tak, natomiast jedną mamy kubaturową lokalizację, czyli przy 
Długich Ogrodach. Jest taka jedna działka, jak gdyby równoległa do układu 
drogowego, w którym w tej chwili odbywa się parkowanie. A tam parkowanie 
będzie uporządkowane. Jesteśmy po wspólnym spotkaniu już z ZDiZ, także mamy 
ustalony kierunek, w którym idziemy z zapisami w postępowaniu naszym 
partnerskim.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Czy ten remont Podwala Przedmiejskiego wejście na Armii Krajowej będzie 
uwzględniało już Forum Gdańsk, tak?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Podwale Przedmiejskie? 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Przy wylocie na Armii Krajowej, czyli remont i projekt.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Podwale Przedmiejskie zaczyna się przed wiaduktem od strony Elbląga.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Mi chodzi przy wylocie na Armii Krajową. Czy to nie będzie kolidowało z wjazdem, 
wyjazdem z Forum Gdańsk?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
To wszystko jest wspólnie ustalane razem z DRMG, WPR, ZDiZ, Marszałkiem, z 
wszystkimi, których trzeba zgarnąć do tych projektów, dlatego, że tam 
rzeczywiście będą skomplikowane rozwiązania komunikacyjne, aczkolwiek 
czytelne, dlatego, że nasz projekt Targ Sienny, Rakowy nie dotyka węzła, a tylko 
do niego dochodzi, do tego ślimakowego węzła.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy jeszcze są jakieś pytania? Wobec tego przechodzimy do głosowania.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Wiceprzewodnicząca poddała pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 676. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 676. (Opinia nr 31-5/145-26/2016).  

 
PUNKT – 6 

 
Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu 
Miasta Gdańska za 2015 rok. 
Sprawa: WBMiP-I.3034.12.2016.IS  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Powiem ogólnie jaki jest wynik za rok 2015, jak zrealizowano dochody, wydatki. 
Proszę państwa rok 2015 zakończył się nadwyżką budżetową na planowaną prawie 
23 mln zł nadwyżka budżetowa wyniosła 182,2 mln zł to jest o 159 mln zł więcej. 
Jest to spowodowane przede wszystkim ponad planowymi dochodami bieżącymi, 
ale również niezrealizowanymi wydatkami, przede wszystkim wydatkami 
inwestycyjnymi, bo na zaplanowaną kwotę 742 mln zł wykonano 612 mln zł, to jest 
82,5% zaplanowanych zadań. Te wszystkie wydatki, które nie zostały zrealizowane 
zostały środki odtworzone na sesji w miesiącu lutym. Na wszystkie zadania zostały 
zabezpieczone środki. Nadwyżka operacyjna, która jest bardzo istotna dla 
budżetów samorządowych, ponieważ ona z kolejnych trzech lat stanowi o 
możliwości zadłużania się miasta wyniosła 363 mln zł i stanowiła do dochodów 
ogółem 13,37%. Przy takiej wymagalnej nadwyżce operacyjnej, która oczywiście 
nie wynika z przepisów, ale świadczy o kondycji samorządu to jest w granicach 7-
11%, a nasza wynosi 13,37%. Dochody bieżące, tak jak już wspomniałam, zostały 
wykonane w 102%. Przede wszystkim o 19 mln zł udziały w podatkach 
państwowych, czyli CIT, PIT mamy większe, również podatki, opłaty lokalne wraz z 
podatkiem od nieruchomości były wyższe o 19,2 mln zł. Dochody z mienia 
komunalnego niższe o 8,8 mln zł, ale związane to jest z faktem, że transakcja, 
która miała się odbyć z końcem miesiąca grudnia odbyła się w miesiącu styczniu i 
stąd niewykonanie tych dochodów. Subwencje i dotacje zostały wykonane prawie w 
100%, natomiast środki z Unii Europejskiej mniej uzyskaliśmy o 57 mln zł. Te 
projekty zostały przeanalizowane i odtworzyliśmy w budżecie roku bieżącego kwotę 
ok. 40 mln zł, bo w zaplanowanej w roku 2015 wysokości środki ze względu na już 
ich zakończenie czyli rzeczywisty koszt projektów niż jest dofinansowanie. 
Pozostałe dochody zostały wykonane o ponad 2 mln zł z różnych tytułów więcej niż 
planowano. Wydatki bieżące z kolei są mniejszo o 57 mln zł. Ogólnie powiem, że 
przede wszystkim w komunikacji zbiorowej 3 mln zł mniejsze były wydatki w 
Zarządzie Transportu Miejskiego, czyli te wydatki nie zostały wykonane w oświacie 
i wychowaniu 13 mln zł mniej przeznaczono na ZUS nie z uwagi na to, że te wydatki 
są nienależne tylko ze względu na termin płatności, który wypada w miesiącu 
styczniu stwierdziliśmy, że nie będziemy wcześniej nadpłacać ZUS-u i również 1,6 
mln zł to są mniejsze dotacje dla przedszkoli niepublicznych. W opiece społecznej 
mniejsze wydatki o 3 mln zł. Dotyczą one placówek opiekuńczo – wychowawczych z 
różnych drobnych tytułów. W administracji publicznej aż 8,4 mln mniej 
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wydatkowano środków w tym kwota 1,4 mln zł dotyczy umów promocyjnych w 
sporcie. Pozostałe środki związane są z mniejszymi wydatkami związanymi z 
zarządzaniem budynkami i organizacją stanowisk pracy oraz z systemem IT. W 
Straży Miejskiej to już jest niewielka kwota 300 tys. zł niewykonane wydatki. To są 
wydatki bieżące. Następnie jeżeli chodzi o komunikację miejską dopłaciliśmy 48% 
do całości wydatków. Całość wydatków to jest kwota 238 mln zł., 123 mln zł 
stanowią wpływy z biletów komunikacji miejskiej stąd ta dopłata 48%. Do oświaty z 
budżetu miasta, do subwencji dopłaciliśmy 42,5% to jest 309 mln zł. Wydatki 
związane z finansowaniem opieki społecznej to jest 246 mln zł. Na zasiłki wydano 
prawie 112 mln zł, utrzymanie żłobków 12,8 mln zł, placówki opiekuńczo – 
wychowawcze prawie 39 mln zł, koszty funkcjonowania związane z MOPR-em to 
29,7 mln zł. W działalności kulturalnej na prowadzenie instytucji kultury 
przeznaczono 51,5 mln zł, na organizację wydarzeń kulturalnych 9,6 mln zł. W tym 
2 mln zł też zapłaciliśmy jako wsparcie dla samorządu województwa pomorskiego 
na prowadzenie wspólnej polityki kulturalnej. W sporcie wydatki bieżące stanowiły 
kwotę 37 485 000 zł, z tego aż 18 mln zł są to środki wydatkowane na realizację 
zadań statutowych MOSiR-u, natomiast na zadania związane z grantami w zakresie 
sportu środki 3,2 mln zł, stypendia, które płacimy sportowcom ok. 1 mln zł i 
imprezy sportowe prawie 4 mln zł.  
Dług na koniec roku 2015 wyniósł 994 mln zł. Na początku roku 2015 była to kwota 
1 154 mln zł, wykupiliśmy obligacje prawie na 49 mln zł, spłaciliśmy raty kredytów 
na 110,5 mln zł. Wskaźnik długu w stosunku do dochodów ogółem na koniec roku 
wyniósł 36,6 mln zł, natomiast zmieniony od dwóch lat wskaźnik indywidualnego 
zadłużenia miasta maksymalny jaki miasto mogłoby mieć to jest prawie 12%, a w 
rzeczywistości wyniósł 6,94% do dochodów ogółem. Czyli mamy luz 5% w stosunku 
do maksymalnego. Tak ogólnie. Dziękuję bardzo.            
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

podziękowała za przedstawienie informacji, a następnie poprosiła o przedstawienie 
wykonania budżetu poszczególnych wydziałów. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Wydział Polityki Gospodarczej zrealizował dochody na poziomie 23 167 000 zł. Te 
dochody to generalnie są dywidendy od GPEC-u na poziomie ponad 9 mln zł i od 
SNG na poziomie ok. 7,5 mln zł. Dodatkowo otrzymaliśmy zwrot środków z funduszu 
dopłat z Banku Gospodarstwa Krajowego ok. 6,5 mln zł za wybudowane mieszkania 
czynszowe i została zwrócona pożyczka ze spółki InnoBaltica na poziomie 100 tys. 
zł. Jeśli chodzi o wydatki to kształtowały się one na poziomie 78 073 000 zł i 
dotyczyły generalnie dokapitalizowań spółek i generalnie te dokapitalizowania 
wynikały z uchwał wieloletnich. Oczywiście największe dokapitalizowanie dotyczyło 
stadionu na poziomie 43 mln zł oraz spółki BIEG, oraz MTG 10 mln, TBS-y i GIS. To z 
grubsza gdyby chcieć potraktować moje tematy. Jeśli są pytania to proszę.    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ze spółek naszych dywidendy otrzymujemy tylko z dwóch spółek?   
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. Co roku, tylko z dwóch. Kiedyś wcześniej otrzymywaliśmy niewielkie kwoty z 
MTG, ale w momencie jak spółka zaczęła inwestować to wszyscy akcjonariusze 
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zgodzili się, aby dywidenda nie była wypłacana, tylko, aby zysk wypracowany by 
reinwestowany w spółkę. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Następnie mamy Dyrekcję Rozbudowy Miasta Gdańska. Bardzo proszę panie 
dyrektorze. 
 
Pan Wiesław Galikowski – Dyrektor Biura Planowania i Budżetu w Dyrekcji 
Rozbudowy Miasta Gdańska 
Dziękuję. Tak pokrótce. Planowane wydatki łącznie za 2015 rok był dla Dyrekcji 
Rozbudowy Miasta Gdańska na poziomie 204 mln zł. Wykonanie było 171 mln zł. 
Wydatki bieżące 12 mln 400 tys. zł plan, wykonanie w 99%. Remonty bieżące czyli 
te awarie, które usuwamy na rzecz obiektów oświatowych planowane były na 3 mln 
700 tys. zł, a wykonanie było tożsame. Inwestycje planowane były w wysokości 188 
mln zł, a wykonanie było na poziomie 83%. Szczegóły dotyczące inwestycji powie 
pan dyrektor Dawidowski. Z mojej strony to wszystko. Jeśli będą jakieś pytania to 
chętnie odpowiem.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy mamy jakieś pytania do pana dyrektora? Teraz chyba największa część 
budżetowa, pan dyrektor Szczuka, bardzo proszę.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Zgadza się pani przewodnicząca, spora część budżetu miasta, w tej chwili po 
przejęciu zadań związanych z obsługą zadania 500+ jest to ponad 1 mld 200 mln zł, 
które u nas są dzielone na trzy takie zadania: edukacja, polityka społeczna i pomoc 
społeczna czyli Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie. Dla nas głównym wyzwaniem co 
roku jest to, żeby z budżetu miasta Gdańska od podatnika gdańskiego do zadań 
związanych z edukacją dokładamy w tym roku 309 mln zł, rok wcześniej 289 mln zł. 
To jest zadanie rządowe, natomiast subwencja rządowa nie pokrywa w pełni kosztu 
i to jest główne dla nas wyzwanie.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Proszę powiedzieć, ta subwencja, nie mówię już o inwestycjach, ale mówię o 
samej subwencji, to ile my musimy dokładać.   
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Ok. 62-65% kosztu pokrywa nam subwencja. Czyli w tym roku było to 309 mln zł, a 
rok wcześniej 289 mln.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dokładamy 42,5%. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
To się waha w zależności od tych subwencji. Jest to duża kwota u nas, bo jest to 
efekt skali przy 200 placówkach i 65 tys. dzieci, a subwencja idzie na głowę 
dziecka. Może krótko powiem o niewykonaniach, bo cała reszta jest wykonana na 
poziomie 98-99%, więc skoncentrowałbym się na tych, gdzie mamy niewykonania. 
Mamy niewykonanie na wydatkach związanych z projektami unijnymi ok. 2 mln zł, 
natomiast ono zostało odtworzone w tym roku i wynika z cyklu życia projektu. Nie 
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zrealizowaliśmy niektórych zadań w zeszłym roku, inaczej wchodziła transza, 
inaczej się rozliczaliśmy. W tym roku pani Skarbnik wprowadziła to na sesji i 
państwo odtworzyliście te środki na ostatniej sesji w ubiegłym miesiącu. Druga 
kwestia to jest niewykonanie na poziomie ok. 2 mln 600 zł wynagrodzenia i składki. 
My planujemy na bazie 100% obecności, natomiast przy 6500 nauczycieli jeśli 
weźmiemy pod uwagę zwolnienia czy np. w trakcie roku zgłaszane urlopy 
zdrowotne, to z tytułu składek i przy tym efekcie skali mamy 2 mln 600 
oszczędności na wynagrodzeniach i składkach od nich naliczanych. Następnie mamy 
1 mln 700 to był zakup komputerów wraz z modernizacją sieci w 23 placówkach 
oświatowych. Nie udało nam się rozstrzygnąć postępowania przetargowego w 
ramach zamówień publicznych, w związku z powyższym środki zostały odtworzone 
w marcu na sesji i procedujemy to dalej. Dodam tylko, że tutaj wydział zdecydował 
się „zabrać” poszczególnym szkołom pieniądze na zakup komputerów. To szkoły do 
tej pory sztukowały same to jeden, to dwa, to pięć komputerów. Myśmy to zebrali i 
zdecydowaliśmy się na taki zbiorcze zamówienie łączne, bo to już na pokazało, że 
przy kwocie 1 mln 700 tys. zł jesteśmy w stanie zamiast 16 placówek wyposażyć 23. 
To jest to dlaczego warto. Efekt skali.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
I dotacje dla przedszkoli niepublicznych.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak jest. Tutaj po prostu my planujemy na maksymalną liczbę na bazie roku 
ubiegłego. Jeśli w międzyczasie migracja do przedszkoli niepublicznych jest 
mniejsza np. to potem mniej tych dotacji wypłacamy. Poza tym dotacje dla 
przedszkoli, ogólnie podmiotów edukacyjnych niepublicznych są zależne od kosztu 
jednostkowego w naszych publicznych placówkach. Jeśli tu udaje się nam ładnie 
zaradzać to tez ta dotacja dla podmiotu niepublicznego spada i to akurat 
niewykonanie najbardziej mnie martwi to jest dokształcanie i doskonalenie 
nauczycieli. Kolejny rok z rzędu, kwota niewykorzystania środków na dokształcanie 
nauczycieli niewykorzystana rośnie.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Z czego to się bierze?    
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
To są kwoty, które mocą porozumień ze związkami zawodowymi są głównie w 
dyspozycji dyrektorów placówek, czyli to jest odpowiedni procent całego 
uposażenia nauczycieli i jest on odkładany przez nas w wydziale na dokształcanie i 
potem każdy dyrektor placówki tylu ilu ma nauczycieli to proporcjonalnie dostaje 
do zarządzania takim budżetem i on wydaje zgody bądź nie na to dokształcanie, ale 
to też jest kwestia zainteresowania czy jest po stronie nauczycieli, bo nie zawsze 
jest kwestia tego, że dyrektor się nie zgadzał na puszczenie na studia czy szkolenia 
swoich nauczycieli, tylko często to jest brak zainteresowania po ich stronie z 
pójściem. Nauczyciele z kolei w ankietach tłumaczą to tym, że obowiązków jest 
tak dużo, że nie mają kiedy iść. Tu akurat w tym temacie staram się to środowisko 
bronić, bo uważam, że na dokształcanie i doskonalenie zawsze trzeba znaleźć czas, 
a jakby karta nauczyciela nie po to daje 18 godzin przy tablicy i 22 uzupełniające, 
których nie trzeba spędzać przy tablicy i dłuższe wakacje, żeby ten czas znaleźli. 
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To jest najbardziej akurat mnie martwiąca w tym wszystkim kwota i pozycja 
niewykorzystana. Dziękuję.    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Czy pytania mamy?    
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Pytałam już o to w grudniu na tej naszej sesji dłuższej. Pytanie dotyczy działu Kadr 
i Organizacji. Tam było takie zadanie obsługa uroczystości jubileuszowych 
mieszkańców. Okazało się, że względem poprzedniego roku jest mniej imprez, a 
jest o 80 tys. więcej pieniędzy na to przeznaczonych. Zapytałam następnie w 
interpelacji i prosiłam o odpowiedź i okazało się, że ze względu na ten remont 
będą wynajmowane jakieś inne pomieszczenia, ale ostatecznie stwierdzono, że 
mogą się odbyć te imprezy w Ratuszu Głównym i zostało 70 tys. zł 
zaoszczędzonych. Moje pytanie czy one wróciły do budżetu?    
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Pieniądze zaoszczędzone zawsze zostają w budżecie z tym, że ich byt kończy się z 
końcem roku.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Rozumiem. W tym dziale Kadr i Organizacji?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie można ich wykorzystać na coś innego?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W następnym roku te środki, które nie zostały wykorzystane oczywiście w 
koniecznych sytuacjach je odnawiamy i dlatego też prawie 100 mln zł 
przeznaczyliśmy na odtworzenie zadań inwestycyjnych, natomiast na te zadania, 
na które zostały zaplanowane środki w danym roku, czyli już mówiąc w kolejnym 
roku 2016, jeżeli one zostały zabezpieczone w odpowiedniej wysokości nie ma 
powodów, żeby te niewykorzystane środki po prostu zwiększać, przeznaczać na to 
zadanie, bo kierujemy się zasadą racjonalności.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Na to zadanie zostały zmniejszone środki.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
One nie zostały wykorzystane, to znaczy, że nie były potrzebne w takiej 
zaplanowanej kwocie.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie można ich wykorzystać w inny sposób?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Można je wykorzystać, ale my wykorzystaliśmy na inwestycje i nowe zadania, które 
przedstawiliśmy na sesji w miesiącu lutym. Była to kwota w granicach 100 mln zł.  
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Rozumiem, bo teraz napisałam interpelację, żeby na placach zabaw powstały takie 
trampoliny dla dzieci do skakania i napisałam już do firmy zapytanie o ofertę 
cenową to tak się mniej więcej kształtowało koło 40 tys., ale oczywiście jako osoba 
prywatna, więc myślałam, że może osoby … 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ale place zabaw są realizowane przez podmioty niepubliczne, organizacje 
pozarządowe i w związku z tym… 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Np. Park Reagana, żeby tam zwiększyć tą ofertę.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Napisała pani wniosek. On zostanie merytorycznie przeanalizowany i jeżeli 
rzeczywiście będzie możliwość lokalizacji tego typu sprzętu na wyznaczonych 
terenach to być może będziemy musieli źródła szukać, żeby na to zadanie 
przeznaczyć środki. Natomiast te, które zostały niewykorzystane w roku ubiegłym 
zostały już w budżecie odtworzone. Już tej puli po prostu nie ma. Na to zadanie 
jest możliwe, ale musimy szukać nowego źródła. To już jest za późno, bo już jest 
koniec miesiąca kwietnia, a odtworzenie wszystkich środków nastąpiło w marcu. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Każda inicjatywa, każdy pomysł, który zrodzi się np. od kwietnia do grudnia musi 
czekać rok czasu, żeby został wdrożony? Czy źle to rozumiem? Na razie wszystkie 
zostały odmownie.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Środki, które zostały niewydatkowane z końcem roku my zawsze co do zasady w 
miesiącu lutym następnego roku odtwarzamy na zadania, które z różnych powodów 
nie zostały zrealizowane. W tym roku rzeczywiście było na początku marca, z uwagi 
na to, że w lutym nie było sesji, bo były ferie i my zawsze odtwarzamy w lutym, 
ewentualnie w marcu i to jest moment, kiedy można wnioskować o odtworzenie 
środków. Natomiast już teraz takiej możliwości nie ma. Trzeba pozyskiwać 
dodatkowe źródła. Jest to możliwe, aczkolwiek utrudnione.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Po prostu jako opozycja staram się wnosić jakieś pomysły, a nie tylko krytykować, 
ale do chwili obecnej są wszystkie moje odrzucane interpelacje na zasadzie, mam 
wrażenie, nie bo nie. W Oliwie Bajeczna Ścieżka, podziel się kwiatkiem, teraz 
zobaczę tą interpelację. Nie wiem, czy one są wszystkie tak kosztowne czy tak złe? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jak pani radna równi na odtworzenie na place zabaw, a te place zabaw 
organizowały organizacje pozarządowe, które zostały wytypowane w konkursach to 
już trudno tutaj mówić, że my dajemy sprzęt do tych placów zabaw, tak, żeby 
został po prostu zlokalizowany.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Staram się. Odmowne decyzje mnie nie zniechęcą.  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 

Pani radna, bo patrzę na dyrektora Dawidowskiego, u którego drzwi stoją otworem 
i mi się wydaje, że jak pani znajdzie chwilę i pan dyrektor w swoim kalendarzu, to 
pan dyrektor trochę o procesie inwestycyjnym pani może pomóc.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Biję trochę głową w mur szanowni państwo, bo o Górkę też apelowałam. Rok temu 
prosiłam, porobiłam zdjęcia, rozmawiałam z mieszkańcami. To nie jest moje 
widzimisię. Ja się państwa nie czepiam. Chodzi o ulicę Górka. Nie chcę obrażać 
mieszkańców, którzy tam mieszkają. To jest slums, ruina. Tam nie ma placu 
zabaw, nie ma parkingu, tam nie ma trawy. To jest jak się jedzie od 
Rogaczewskiego. Teraz, jak mieszkańcy chodzili na te spotkania odnośnie, żeby 
poszerzyć granice, została ona poszerzona i fajnie, super, bardzo się cieszę, ale 
jeżeli ja o tym informowałam rok temu, to nie, to nie były najpilniejsze potrzeby, 
a staram się być kompetentna. Nie czepialska, nie krytykująca, a kompetentna. 
Głową w mur.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Idziemy dalej. Bardzo proszę panie dyrektorze.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Jeśli chodzi o rok 2015 to już cyfry padały. Z samego budżetu inwestycyjnego, bo 
wydatki majątkowe składają się z tego, co mówiła pani dyrektor. Plan ostatecznie 
startował z 573 mln zł, a zakończył się planem 605 mln zł i z tego wydatkowaliśmy 
477 mln, czyli prawie 80% wydatków. Jeśli chodzi o sytuacje związane z zadaniami, 
które się działy w roku 2015, to przede wszystkim kończyliśmy projekty 
europejskie, kończyły się wydatki na ECS-ie, na zarządzaniu ruchem Tristar, Trasa 
Słowackiego, wszystkie rewitalizacje, czyli cztery obszary Dolne Miasto, Letnica, 
Dolny Wrzeszcz, Nowy Port. Gdański Program Komunikacji Miejskiej III B i III C, 
natomiast z punktu widzenia drugiej grupy, czyli projektów realizowanych, 
nazwijmy je miejskich, nie unijnych, to tutaj jest cała gama projektów od takich 
powiedziałbym związanych z wieloletnimi programami, czyli programem budowy 
chodników, programy związane z placami zabaw, które wspominaliśmy, czyli tymi 
dotacjami, kończyła się nie tyle szkoła w Kokoszkach, co basen w Kokoszkach jako 
zadanie łączne. Szkołę oddaliśmy wcześniej, basen w 2015. Jeśli chodzi o kolejne 
przykłady to zadania związane z nawierzchniami dróg, z rozbudową infrastruktury 
plażowej, boiskami. To wszystko jest bardzo szczegółowo rozpisane. Trzeci blok to 
budżet obywatelski. Został zrealizowany w 94% i w zasadzie tylko Dom Zarazy jest 
jedynym przykładem, którym z powodu zakresu i zabytkowości i zwiększenia 
środków po prostu nie jest łatwo. Natomiast gdyby chcieć skupić się na tym 
niewydatkowaniu to przede wszystkim są albo takie sytuacje jak oszczędności na 
projektach, które się pokazują dopiero na samym końcu, zamykamy projekt i 
widzimy ile ostatecznie wydano środków w porównaniu do tego ile planowano, 
wtedy są to też w przypadkach projektów związanych z tramwajami to są zwroty 
podatków VAT i dlatego takie duże bloki, bo prawie 32 mln zł na GPKM III B, prawie 
10 mln na GPKM III C. To są środki, które ostatecznie nie zostały wydatkowane, 
czyli nie poszły z planu wydatków. Z punktu widzenia zadań to państwo już przy 
odtwarzaniu i zarówno zadanie związane z MONAR-em, zadania związane ze 
Stągiewną, która też się przesuwa w czasie, ale już jest w realizacji, natomiast z 
punktu widzenia roku 2015 były to środki niewydatkowane, które były odtworzone i 
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to jeśli chodzi o poziomy wydatków, ale też z punktu widzenia planu 
inwestycyjnego pojawiają się również dochody i większość z tych dochodów 
stanowiło refundację środków unijnych, które pozyskujemy, też środki dotacyjne, 
rządowe, i wpłaty inwestorów, jeżeli mamy projekty partnerskie i realizujemy 
projekty na zasadzie wpłaty inwestorów, plus środki miasta i wspólny projekt i z 
tych dochodów zaplanowanych na ten plan miało być ok. 411 mln zł, przynieśliśmy 
dochody 336 mln to jest 81%. To bardzo koreluje z tym wydaniem po stronie 
wydatkowej. Czyli można powiedzieć, że z punktu widzenia tego budżetu nasze 
niewykonanie po stronie dochodów nie było tożsame z niewykonaniem po stornie 
wydatków, więc nie przysporzyliśmy kłopotów względem dla budżetu miasta. To 
też jest ważne, bo to się ciągle dzieje w permanentnej współpracy służb 
finansowych, inwestycyjnych, dlatego, że kredyty chociażby, o których pani 
Skarbnik dzisiaj mówiła z EBI, to wszystko to są rzeczy, które są ze sobą 
korelowane i widać czy potrzebujemy, kiedy potrzebujemy. Także dzięki tej 
współpracy to się udaje realizować. Z punktu widzenia budżetu inwestycyjnego 
miasta w roku 2015 tak to wygląda, czyli z jednej strony kończymy pewną fazę 
unijną, a z drugiej strony przygotowujemy się do nowej. To już widać w budżecie 
2016 r. Wczoraj tunel, a już walczymy o kolejne środki, także te perspektywy się 
na siebie nakładają. Oczywiście stąd to widać w budżecie w takich cyfrach. Gdyby 
państwo mieli jakieś pytania to jestem do dyspozycji.   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeszcze dopowiem, że wydatki inwestycyjne stanowiły w budżecie w wydatkach 
ogółem 24%, czyli nadal ten budżet inwestycyjny jest znaczący. To jest ¼ budżetu, 
a przypomnę, że w roku 2012 nasze wydatki to były 1 mld 78 mln.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Rekord inwestycyjny. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy są jakieś pytania do pana dyrektora Dawidowskiego? Wobec tego bardzo 
dziękuję panie dyrektorze. Przechodzimy do przyjęcia sprawozdania.         
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Wiceprzewodnicząca poddała pod 
głosowanie przyjęcie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania 
budżetu Miasta Gdańska za 2015 rok.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez: 

• Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska,  
• Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, 
• Pana Wiesława Galikowskiego – Dyrektora Biura Planowania i Budżetu w 

Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska,  
• Pana Grzegorza Szczukę – Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego,  
• Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania,  3 głosami za, przy 0 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła Sprawozdanie Prezydenta 
Miasta Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2015 rok – w zakresie 
działania Komisji. (Opinia nr 31-5/146-27/2016). 
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PUNKT – 7 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Komisji 
Przed Komisją przyszło do nas pismo dotyczące ewentualnego połączenia ulicy 
Matecznikowej z ulicą Kartuską. Pan pisze o budżecie obywatelskim, o różnych 
sprawach. Mam propozycję, abyśmy skierowali zapytanie załączając to pismo do 
Prezydenta, żeby się okazało czy da się, czy się nie da. Tam jest chodnik, 
bezpieczne przejście, przystanek autobusowy, itd.  
 
                    Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska prosi Pana 
Prezydenta o rozważenie możliwości realizacji poruszonych w załączonym piśmie 
zagadnień dotyczących poprawy komunikacji na osiedlu „Zapiecek”.    
 
Wniosek został podjęty przez Komisję jednogłośnie – 4 głosami za.  
 
Wniosek nr 31-5/11-2/2016 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   
 
 
Nie było wolnych wniosków, ani spraw wniesionych, w związku z tym 
Wiceprzewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji. 
 
Koniec -  godz.17:45. 
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